
 جزئیات دستگیری 
اعضای یک شبکه تروریستی

روز یکشنبه وزارت اطلاعات با صدور اطلاعیه ای از خنثی سازی 
۳۰ انفجار همزمان در تهران و دستگیری ۲۸ تروریست خبر داد 

که ۱۵ نفر از این افراد در استان آذربایجان غربی دستگیر شدند.
ناصر عتباتی درباره جزئیات دستگیری ۱۵ نفر از افرادی که 
قصد عملیات تروریستی در تهران را داشتند، اظهار کرد: پرونده ای 
استان  اطلاعات  اداره کل  گزارش  با  تروریستی  اقدامات  موضوع  با 

تشکیل و به دادگستری استان آذربایجان غربی ارجاع شد.
افزود: طبق گزارش ها و اطلاعات به دست آمده فردی که  وی 
در حوزه شیمی تحصیل کرده است و با داعش زمانی در سوریه و 
عراق مستقر بودند، همکاری داشت، با هدایت نیرو های داعش اقدام 
به ساخت بمب و آزمایش آن ها در برخی از شهرستان های استان 

آذربایجان غربی می کرد.
رئیس کل دادگستری استان آذربایجان غربی گفت: اعضای این 
گروه با هماهنگی های انجام شده، اقدام به ساخت تله های انفجاری، 
موبایلی  تایمر  ریموت های  که  انتحاری  و  انفجاری  جلیقه  بمب، 
تا در مراسم جاماندگان  بودند  بود، کرده  به روی آن ها نصب شده 
عملیات  پرتجمع  مناسبت های  و  مدارس  تهران، شروع  در  اربعین 

تروریستی انجام دهند.
توسط  که  مفصلی  و  فنی  تحقیقات  انجام  با  داد:  ادامه  وی 
و سرشاخه های  مرتبط  نفرات  انجام شد  اطلاعات  اداره  و  بازپرس 
اصلی شناسایی و ۱۵ نفر در استان آذربایجان غربی دستگیر شدند.

قصد  که  اصلی  عوامل  از  یکی  همچنین  کرد:  ابراز  عتباتی 
از  از مواد منفجره را به تهران منتقل کند در یکی  داشت بخشی 
شهرستان های استان البرز شناسایی شد و طی نیابتی که داده شد 
مأموران واجا وارد عمل شدند و در یک عملیات بسیار سنگین و 
پیچیده و قبل از اینکه عملیات انتحاری و انفجاری رخ دهد، این 
واجا  نیرو های  از  نفر  دو  عملیات  این  در  کردند،  دستگیر  را  فرد 

مجروح شدند.
در  کرد:  بیان  غربی  آذربایجان  استان  دادگستری  رئیس کل 
در کل کشور  تروریستی  گروه  این  با  مرتبط  نفر  زمان حاضر ۲۸ 
کمری،  سلاح  قابل توجهی  مقدار  متهمان  از  و  شده اند  دستگیر 
مهمات، اقلام انفجاری و بمب های آماده انفجار کشف شده است. 
و  است  شده  ارسال  ارومیه  انقلاب  دادگاه  به  متهمان  این  پرونده 
متهمان با قرار بازداشت در زندان هستند و تحقیقات تکمیلی در 

حال انجام است.
از  یکی  به عنوان  غربی  آذربایجان  استان  کرد:  تأکید  عتباتی 
نیرو های  کنار  کشور  کل  امنیت  تأمین  حوزه  در  مهم  استان های 
امنیتی و اطلاعاتی تلاش می کند و مسئولان استان خود را برای 
تأمین امنیت متعهد می دانند و شاهد مجاهدت های سربازان گمنام 

امام زمان )عج( در این استان هستیم.

 ناتوانی دولت انگلیس در کم کردن 
شمار افراد کارتن خواب

کارتن  و  خانمان  بی  افراد  شمار  افزایش  پی  در  کارشناسان 
به  نمی تواند  کشور  این  دولت  دادند  هشدار  انگلیس،  در  خواب 
هدفش در کاهش شمار بی خانمان ها، دست یابد و در تحقق وعده 

اش ناکام مانده است.
رئیس کمیسیون کرسلیک که به بررسی وضعیت افراد کارتن 
خواب در انگلیس مشغول است اعلام کرد دولت این کشور نخواهد 
در  خوابی  کارتن  تعهدش،  اساس  بر  و   ،۲۰۲۴ سال  تا  توانست 

انگلیس را پایان دهد.
نشریه دیلی میرور در این باره نوشت: شمار افراد کارتن خواب 
در انگلیس، پارسال در مقایسه با دو سال پیش، ۲۶ درصد افزایش 

یافته است.
دیلی میرور افزود: شمار افراد بی خانمانی که در سرپناه های 
موقت در انگلیس زندگی می کنند نیز به حد نصاب جدید رسیده 

است.
حزب حاکم محافظه کار انگلیس در جریان تبلیغات انتخاباتی 
در سال ۲۰۱۹ میلادی وعده داده داد تا پایان این دوره از مجلس 

در سال ۲۰۲۴، بی خانمانی را در انگلیس ریشه کن کند.
کرسلیک  باب  لرد  ریاست  به  که  کرسلی  کمیسیون  گزارش 
فعالیت می کند روز دوشنبه گزارش داد با این روند، حزب محافظه 
تا  کار نخواهد توانست به هدفش در پایان دادن به کارتن خوابی 
سال ۲۰۲۴ دست یابد و به علت مشکلات ساختاری، فشار پدیده 

کارتن خوابی بیش تر می شود.
زندگی  موقت  سرپناه های  در  که  خانمانی  بی  افراد  شمار 
می کنند نیز به بالاترین میزان از زمان ثبت این گونه آمار در سال 

۱۹۹۸ رسیده است.

جزئیات حادثه در پالایشگاه نفت بندرعباس
یک  وقوع  از  بندرعباس  نفت  پالایشگاه  عمومی  روابط  مدیر 
حادثه در این پالایشگاه و جان باختن یک نفر خبر داد و گفت: این 

حادثه با حضور به موقع نیرو های پالایشگاه مهار شد.
از  یکی  در  حادثه  داشت:  اظهار  مجتهدزاده  سیدمحمدعلی 
برنامه ریزی شده  اضطراری  تعمیرات  واحد های عملیاتی در دست 
در پالایشگاه نفت بندرعباس با حضور به موقع نیرو های پالایشگاه 

مهار شد.
وی افزود: عصر روز جمعه ۳۱ شهریور ماه در ادامه عملیات 
تعمیرات اضطراری برنامه ریزی شده در یکی از واحد های فرآیندی 
به  حضور  با  که  شد  حادثه  به  منجر  بندرعباس،  نفت  پالایشگاه 
در  حادثه  و  پذیرفت  بهنگام صورت  و  اقدامات لازم  نیرو ها،  موقع 

کوتاه ترین زمان مهار شد.
مدیر روابط عمومی پالایشگاه نفت بندرعباس گفت: براساس 
این گزارش در این حادثه ۵ نفر مصدوم شدند که متاسفانه یکی از 

مصدومین براثر شدت جراحات درگذشت.
وی تصریح کرد: این حادثه در هنگام انجام تعمیرات اضطراری 
بر  تاثیری  افتاد و هیچ گونه  اتفاق  فرآیندی  از واحد های  در یکی 
بصورت  تولید  روند  و  است  نداشته  بندرعباس  پالایشگاه  در  روند 

مستمر در جریان است.

 شناسایی و دستگیری یک باند حرفه ای 
شبکه رشاء و ارتشاء

رئیس مرکز حفاظت و اطلاعات قوه قضاییه، از دستگیری یک 
باند شبکه رشاء و ارتشاء در یکی از شهرهای کرمان خبر داد.

در  مهر(   ۳( دوشنبه  عبداللهی  والمسلمین  حجت الاسلام 
یک  دستگیری  و  شناسایی  از  قضاییه،  قوه  عالی  نشست شورای 
استان  شهرهای  از  یکی  در  ارتشاء  و  رشاء  شبکه  حرفه ای  باند 
باند،  این  استقرار  اماکن  از  بازرسی  در  و گفت:  داد  کرمان خبر 
قضایی  اوراق  همچنین  و  مختلف  افراد  نام  به  بانکی  کارت   ۲۵
بسیاری  شناسایی  کارت های  و  حقوقی  احکام  وکالتی،  جعلی، 

کشف و ضبط شد.

رئیس جمهور به وزرای کشور، راه و اقتصاد و رئیس 
آمار های  بررسی  ضمن  داد  دستور  مرکزی  بانک  کل 
شده  معرفی  مسکن  تسهیلات  متقاضیان  از  شده  ارائه 
به بانک ها، تعداد قرارداد های منعقده و میزان تسهیلات 
پرداختی، مدیران بانک هایی که در این زمینه به وظایف 

خود عمل نکرده اند، مواخذه شوند.
جلسه صبح  در  رئیسی  والمسلمین  الاسلام  حجت 
در  بانک ها  برخی  عملکرد  مسکن،  شورای عالی  دوشنبه 
ارائه تسهیلات  را غیر قابل قبول دانست و گفت: برخی 
بانک ها به جای پرداخت تسهیلات مسکن به مسکن سازی 
روی آورده و فعالیت اقتصادی خود را جزو آمار تسهیلات 

پرداختی نهضت ملی مسکن ارائه کرده اند.
 ۲ ظرف  داد  دستور  راستا  همین  در  رئیسی  آقای 
امور  و  و شهرسازی  راه  وزرای  با حضور  هفته جلسه ای 
مدیران  و  مرکزی  بانک  کل  رئیس  دارایی،  و  اقتصادی 
در  ارائه شده  آمار های  اولا  تا  برگزار شود  بانک ها  عامل 
خصوص تعداد متقاضیان معرفی شده به بانک ها، تعداد 
را  پرداختی  تسهیلات  میزان  و  منعقد شده  قرارداد های 
گزارش  شورا  آتی  جلسه  در  را  نهایی  نتیجه  و  بررسی 
این  در  شده  مطرح  مختلف  پیشنهاد های  ثانیا  و  دهند 
جلسه در خصوص راهکار های تسریع در تامین تسهیلات 
بانک  ویژه  اعتباری  خط  جمله  از  مسکن  ساخت  بانکی 

مسکن را بررسی و اعلام نظر نمایند.
همچنین بنا به دستور رئیس جمهور مقرر شد هیئت 
امور  کشور،  شهرسازی،  و  راه  وزرای  از  متشکل  ویژه ای 
اقتصادی و دارایی و بانک مرکزی عملکرد بانک ها را از حیث 
پرداخت تسهیلات ساخت مسکن بررسی و ضمن بررسی 
عملکرد مدیران، از آن دسته از مدیرانی که به وظایف قانونی 
خود عمل کرده اند، تقدیر و آن هایی را که در این زمینه 

کوتاهی کرده اند، مورد بازخواست قرارگیرند.

رئیس شورای عالی مسکن در ادامه هدف از برگزاری 
این جلسات را پیشبرد عملی، تسهیل و رفع موانع نهضت 
دچار  اهداف  اگر  اینکه  بیان  با  و  دانست  مسکن  ملی 
شد،  نخواهد  حل  مردم  مشکل  شود،  اداری  بروکراسی 
اقدامات دولت عنوان جهادی  اینکه همه کار ها و  افزود: 
و نهضتی دارد، به منزله آن است که همه وزارتخانه ها و 
دستگاه های اجرایی با تلاش مضاعف نسبت به پیگیری 
امور تا حصول نتیجه اهتمام داشته باشند و اجازه ندهند 

انجام کار ها با تاخیر مواجه شود.
به موقع تسهیلات،  ادامه پرداخت  آقای رئیسی در 
تحقق  ملزومات  از جمله  را  مجوز  و صدور  زمین  تامین 
و  برشمرد  مسکن  شورای عالی  مهم  هدف  و  ماموریت 
تصریح کرد: امروز مردم برای تامین مسکن خود از دولت 
انتظار دارند و برآورده کردن انتظارات مردم در این زمینه 

نیز در گروه کار و تلاش جهادی است.

هزار   ۱۰۰ تحویل  و  سازی  »آماده  جمهور  رئیس 
مسکن از ۲۴۰ هزار مسکن مهر نیمه تمام به ارث رسیده 
پیگیری عرضه  و  به دولت«، »شناسایی خانه های خالی 
وضعیت  »ساماندهی  مسکن«،  بازار  به  آن  واگذاری  و 
نیاز  مورد  زمین  »تامین  و  املاک«  مشاورین  بنگاه های 
برای اجرای طرح نهضت ملی مسکن« را از جمله گام های 
مثبت و موثر وزارت راه و شهرسازی در چند ماهه گذشته 

عنوان کرد.
آقای رئیسی در ادامه یکی از اقدامات بسیار مهم و 
ضروری برای موفقیت طرح نهضت ملی مسکن را کاهش 
قیمت تمام شده ساخت مسکن عنوان کرد و افزود: همه 
کاهش  به  معطوف  مربوطه  اجرایی  دستگاه های  تلاش 
سایر  تا  گرفته  سیمان  و  فولاد  از  ساخت  هزینه  قیمت 
تجهیزات ساختمانی باشد، چرا که هر چه قیمت ساخت 

کمتر باشد به نفع مردم است.

آقای رئیسی در ادامه همچنین با تاکید بر اهمیت 
ثبت  ضرورت  بر  افراد،  ملکی  مالکیت  و  حقوق  تثبیت 
با مثبت  و  تاکید کرد  به صورت رسمی  معاملات ملکی 
از  رسمی،  اسناد  به  عادی  قولنامه های  تبدیل  دانستن 
منظور  به  و  نزدیک  آینده  در  تا  خواست  قانونی  مراجع 
تثبیت حقوق و مالکیت افراد با تصویب قانون صرفا اسناد 

رسمی در کشور دارای اعتبار باشند.
حضور  با  که  مسکن  شورای عالی  دیروز  جلسه  در 
استانداران سراسر کشور به صورت تصویری برگزار شد، 
استانداران بوشهر، قزوین، تهران و یزد به صورت حضوری 
با ارائه گزارشی از روند اجرای طرح نهضت ملی مسکن 
ارائه  و  اراضی  کاربری  تغییر  زمین،  واگذاری  جمله  از 
متقاضیان  شرایط،  واجد  متقاضیان  آمار  بیان  به  مجوز، 
بانکی  قرارداد های  تعداد  بانک،  به  شده  معرفی  و  تایید 
منعقد شده، تعداد متقاضیان رد شده و تعداد متقاضیان 
در صف تعیین تکلیف بانک ها در این استان ها پرداختند. 
همچنین در این جلسه مدیران عامل بانک های مسکن، 
ملی، سپه و ملت گزارش های جداگانه ای از روند پرداخت 
مسکن  ملی  نهضت  قالب  در  مسکن  ساخت  تسهیلات 
ارائه کردند. سه عامل عدم آورده متقاضی، عدم تکمیل 
متقاضیان  انتظار  و  متقاضیان  نهایی  ثبت نام  و  مدارک 
بانکی به عنوان عوامل  برای کاهش نرخ سود تسهیلات 
اصلی تاخیر در پرداخت تسهیلات ساخت مسکن از سوی 
مدیران عامل بانک ها عنوان شد. وزیر راه و شهرسازی نیز 
در این جلسه به ارائه گزارشی از اقدامات انجام شده از 
سوی این وزارتخانه و با همکاری دستگاه های مختلف در 
زمینه ساماندهی بازار مسکن، بنگاه ها و مشاورین املاک، 
شناسایی  و  مسکن  آگهی  درج  سکو های  ساماندهی 
عرضه  پیگیری  و  شده  احتکار  اراضی  و  خالی  خانه های 

آن ها به بازار مسکن ارائه کرد.

معاون اول رئیس جمهور گفت: سپاه پاسداران نماد انجام کار هایی است 
که حتی تصور انجام آن غیرممکن بوده و سپاه این غیرممکن ها را عملیاتی 

ساخته و اقتداری جدی برای کشور فراهم کرده است.
سال  آغاز  و  مقدس  دفاع  هفته  با  همزمان  جمهور  رئیس  اول  معاون 
تحصیلی به دانشگاه امام حسین )ع( رفت و پس از ادای احترام به شهدا در 
یادمان شهدای گمنام، با توضیحات مسئولان دانشگاه در جریان طرح تحول 
علمی این دانشگاه قرار گرفت که باعث شده دانشگاه جامع امام حسین )ع( 
طی ۶ سال از جایگاه ۷۶ به جایگاه سوم در میان دانشگاه های کشور ارتقاء 

پیدا کند.
آقای مخبر سپس از مرکز راهبردی آب، انرژی و محیط زیست با تعداد 
زیادی از پروژه ها و فناوری های مرتبط با آبرسانی، تصفیه آب و فیلتراسیون، 
اراضی  آبیاری  نوین  روش های  آب،  سازی  شیرین  سامانه های  جدید  نسل 
کشاورزی، استفاده از منابع آب ژرف و تامین آب شرب مناطق محروم بازدید 
کرد و همزمان از تکنولوژی بتن پارچه ای در این مرکز راهبردی رونمایی شد.
تحقیقات  مرکز  در  حضور  با  ادامه  در  جمهور  رئیس  اول  معاون 
آیرودینامیک قدر، از آزمایشگاه تونل باد مادون صوت و آزمایشگاه تونل باد 
سه منظوره ویژه تست فناوری های سطح بالا با کاربرد های مختلف از جمله 

خودرو بازدید و آزمایشگاه مرجع گذر صوت را افتتاح کرد.
و  میکروالکترونیک  مرکز  موتوری،  پیشران های  مرکز  از  بازدید 
پژوهشکده هوش مصنوعی و علوم شناختی از دیگر بخش های برنامه آقای 

آزمایشگاه  از  بازدید  در  و  بود  )ع(  حسین  امام  جامع  دانشگاه  در  مخبر 
در  اشیاء  هوش  آزمایشگاه  و  شناختی  رایانش  و  رباتیکز  ساخت  و  تحقیق 
جریان ماموریت ها و برنامه های کشور برای رشد و پیشرفت در حوزه هوش 

قرار گرفت. مصنوعی 
آقای مخبر همچنین در حاشیه این بازدید در جلسه ای با حضور اساتید 
و مسئولان دانشگاه جامع امام حسین )ع( اقدامات صورت گرفته توسط این 
دانشگاه را غرورآفرین توصیف کرد و گفت: سپاه پاسداران نماد انجام کار هایی 
را  غیرممکن ها  این  سپاه  و  بوده  غیرممکن  آن  انجام  تصور  حتی  که  است 

عملیاتی ساخته و اقتداری جدی برای کشور فراهم کرده است. 
معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه کار های تحقیقاتی انجام شده 
در دانشگاه جامع امام حسین )ع( حتما باید در اختیار مردم قرار گیرد، افزود: 
این  امروز در  با آنچه  اما  توانمندی های کشور آگاه هستم،  از  اینکه  با وجود 
بازدید مشاهده کردم، اطمینان و امید فراوانی برای حل مسائل و مشکلات 
توانمندی ها  و  استعداد ها  این  به  اتکاء  با  که  معتقدم  و  کردم  پیدا  کشور 

می توانیم مسائل و مشکلات کشور را برطرف کنیم.
معاون اول رئیس جمهور از دانشگاه های کشور بعنوان سرمایه نظام یاد 
کرد و گفت: نقطه قوتی که دانشگاه جامع امام حسین )ع( دارد این است که 
طبق رهنمود های مقام معظم رهبری، ماموریت ها و برنامه های این دانشگاه 
جهت دار است و بر اساس فرمایش ایشان باید هم مسئله را تشخیص دهد و 

هم مسائل را تعریف کرده و برای آن راه حل پیدا کند. 

و  ماندگی ها  عقب  رفع  برای  میانبر  راه  اینکه  بر  تاکید  با  مخبر  آقای 
رسیدن به پیشرفت اتکا به علوم دانش بنیان است، تصریح کرد: برای رسیدن 
به پیشرفتی که تراز جمهوری اسلامی ایران، اسلام و اهداف تعیین شده از 
سوی امام خمینی )ره( و مقام معظم رهبری است، باید به علوم دانش بنیان 

اتکا کنیم. 
برترین  جزو  نظامی  حوزه های  برخی  در  امروز  اینکه  یادآوری  با  وی 
کشور های جهان هستیم گفت: اگر امکانات کافی را در اختیار محققین کشور 
قرار ندهیم، ممکن است در برخی حوزه های تخصصی عقب بمانیم چرا که 
صرف داشتن علم کافی نیست و آنچه اهمیت دارد این است که بتوانیم علم 

را به تکنولوژی و دانش تبدیل کنیم. 
آقای مخبر اظهار داشت: در بازدیدی که از دانشگاه جامع امام حسین 
)ع( انجام دادم استعداد تبدیل این دانشگاه به دانشگاه نسل چهارم را دیدم و 
باورم این است که این دانشگاه می تواند بعنوان نماد دانشگاه نسل چهارم در 
کشور مطرح باشد؛ یعنی هم مسائل کشور را شناسایی و حل و فصل کند و 

هم گام های بعدی پیشرفت را برای کشور ترسیم نماید.
آقای مخبر در ادامه با تاکید بر لزوم ارتباط دو سویه دانشگاه ها با دولت 
گفت: باید ارتباطی دو طرفه میان دانشگاه ها و دولت شکل بگیرد که مسائل 
کشور در بخش های مختلف حمل و نقل، تجهیزات پزشکی، صنعت و سایر 
بخش ها در اختیار دانشگاه ها قرار گیرد تا بتوانند بر این مسائل تمرکز کرده و 

راه حل مشکلات را ارائه نمایند.

بر اساس گزارش ها ۵۴۰۰ واحد تولیدی و بنگاه اقتصادی راکد و تعطیل شده در دولت سیزدهم احیا شده و به 
چرخه تولید بازگشتند.یکی از راه های حمایت از تولید ملی و دستیابی به رشد و توسعه اقتصادی، حمایت از بنگاه های 
اقتصادی است؛ بر همین اساس موضوع پرداختن به بنگاه های اقتصادی و احیای واحدهای راکد و نیمه تعطیل مورد 
تاکید مقام معظم رهبری بوده و همواره تاکید شده است که احیاء صنایع کوچک و متوسط باید یکی از برنامه های 
اساسی دولت باشد.خوشبختانه در دولت سیزدهم مسیر بازگشت کارگران به کارخانه های راکد و تعطیل شده هموار 
شد و رئیس جمهور همچنان که در زمان ریاست بر قوه قضائیه برنامه حمایت از بنگاه های راکد را با جدیت دنبال کرده 
بود، با آغاز فعالیت دولت در مقام ریاست جمهوری به این هدف جامه عمل پوشاند و بسیاری از کارخانه هایی که در 
دهه گذشته به تعطیلی کشیده شده بود، احیا و کارگران بیکار شده به خطوط تولید بازگردانده شدند.موضوع احیای 

واحدهای نیمه فعال و راکد در دولت سیزدهم مورد توجه قرار گرفت و بر این اساس طرح نهضت احیای واحدهای 
راکد و نیمه تعطیل در دولت در پیش گرفته شد. سال گذشته بیش از ۴۲۰۰ واحد تعطیل و نیمه فعال در راستای 
اجرای نهضت احیا به چرخه تولید و فعالیت بازگشتند که از این طریق برای حدود ۱۰۰ هزار نفر به صورت مستقیم 
و غیر مستقیم اشتغالزایی و حدود ۸۰ هزار میلیارد تومان سرمایه احیا شد اما در سال جاری آمار احیای بنگاه های 
راکد و تعطیل افزایش یافته است؛ به نحوی که طبق اعلام وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی ۵۴۰۰ واحد صنعتی و 
تولیدی راکد در کشور احیا شده و ۲۰ هزار میلیارد تومان از منابع عمومی برای ایجاد اشتغال به دستگاه های اجرایی 
اختصاص داده شده است.سید صولت مرتضوی با اشاره به رشد اقتصادی ۶.۲ درصد در بهار ۱۴۰۲ گفت: نرخ بیکاری 
کل کشور در بهار امسال به ۸.۲ رسید، در حالی که سال گذشته ۹ درصد بود و ما کمترین نرخ بیکاری در دو دهه 

اخیر را شاهد بودیم.به گفته وزیر کار در دولت سیزدهم حوزه های مسکن، کشاورزی و خدمات به رونق و شکوفایی 
رسیده و رشد اقتصادی دو رقمی دور از انتظار نیست.در همین راستا حمید نجف - کارشناس حوزه کار در گفت وگو 
با ایسنا، احیای کارخانه های راکد و تعطیل شده را بهترین اقدام دولت سیزدهم برشمرد و گفت: با این طرح بسیاری از 
کارگرانی که خانه نشین شده بودند، روحیه گرفته و به کار بازگشتند.وی با بیان اینکه تا قبل از دولت سیزدهم در احیای 
کارخانه ها موفق نبودیم و کارگران متضرر می شدند، افزود: در دولت سیزدهم در تعامل با قوه قضاییه بسیاری از واحدها 
و کارخانه هایی که با مشکلات عدیده حقوقی و قضایی و مالیاتی یا بدهی بانکی مواجه و تعطیل شده بودند، به چرخه 
تولید برگشتند، از این رو معتقدم که این طرح باید از سوی دولت استمرار یابد تا با فعال شدن مجدد کارخانه ها راکد 

رونق تولید و اشتغال در کشور را شاهد باشیم.

حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران در پایان سفر 
هفت روزه خود به نیویورک در گفت و گوی اختصاصی با ایرنا اعلام کرد: همواره 
پیام های مثبتی از آمریکایی ها دریافت می کنیم، اما بر مبنای رفتار عملی آمریکا 

قضاوت می کنیم.
وزیر امور خارجه ایران که برای شرکت در هفتاد و هشتمین مجمع عمومی 
سازمان ملل به نیویورک سفر کرده بود، در پایان سفر هفت روزه خود و پیش از 
ترک خاک آمریکا در مصاحبه اختصاصی کوتاهی با خبرنگار ایرنا در نیویورک افزود 
که در گفتگو با »بدر البوسعیدی« وزیر خارجه عمان آخرین وضعیت مذاکرات رفع 

تحریم ها را بررسی کرده است.
وزیر خارجه ایران تصریح کرد: هر طرح و ابتکاری که منافع ملت ایران را 
به خوبی تامین کند و خطوط قرمز ما را رعایت کند و نتیجه آن لغو تحریم ها 
و بازگشت همه طرف ها به تعهداتشان باشد، طبعا می تواند در مرکز توجهات ما 

قرار بگیرد.
مشروح گفتگوی وزیر خارجه ایران پیش از ترک نیویورک بدین شرح است:

بعنوان نخستین سوال، شما بعد از دیدار با آقای آنتونیو گوترش دبیرکل 
سازمان ملل گفتید که تبادل پیام ها میان ایران و آمریکا ادامه دارد و در این 
سفر ملاقات های بسیاری از جمله با وزرای خارجه عمان و قطر داشتید. می توانید 
بفرمایید در این هفت روز که در نیویورک به سر بردید، تبادل پیامی میان تهران 

- واشنگتن صورت گرفت یا خیر؟
به هر حال یکی از اقداماتی که بطور ثابت در دستور کار دستگاه دیپلماسی 
قرار دارد، تلاش برای لغو تحریم ها آنهم از مسیر دیپلماسی عزتمندانه و از طریق 

مذاکراتی است که با طرف های مختلف در این رابطه داریم.
در گفتگو با وزیر خارجه عمان، دبیرکل سازمان ملل و برخی دیگر از وزرای 
خارجه کشورها، به دلیل علاقه مندی آن ها و هم به دلیل ابتکاری که به نام 

»سلطان عمان« روی میز قرار دارد در این رابطه گفتگو کردیم.
هفته گذشته اتفاق مثبتی که رخ داد، زندانیان مد نظر بین ایران و آمریکا 
تبادل شدند و دارایی های ما پس از سال ها از کره جنوبی از مسیر رسمی بانکی و 
بدون اعمال تحریم، توانست در اختیار بانک مرکزی و در دسترس بانک های معرفی 

شده توسط بانک مرکزی قرار بگیرد.
در نیویورک در گفتگو هایی که با سیاستمداران سابق آمریکایی در جلسات 
و  ایران  تحریم های  لغو  بحث  مطرح،  موضوعات  از  یکی  داشتیم،  اندیشکده ها 
بازگشت همه طرف ها به تعهداتشان بود. بطور طبیعی تبادل پیام ها بین دو طرف 

جریان دارد و موضوع جدیدی نیست، اما باید ببینیم در هفته های آینده چه اتفاقی 
خواهد افتاد. ما به تلاش هایمان برای لغو تحریم ها از مسیر دیپلماسی و مذاکره 

ادامه خواهیم داد.
آیا وزیر خارجه عمان پیام یا نظر خاصی از سوی دولت بایدن داشت؟

آخرین وضعیت را با هم بررسی کردیم.
آیا آمریکا نیز طرح سلطان عمان را مطالعه کرده و این طرح نظر آمریکایی ها 

را در این زمینه دارد؟
نمی توانم خیلی جزئیات را بیان کنم، از عمانی ها بپرسید.

نظر جمهوری اسلامی ایران درباره طرح سلطان عمان چیست؟ آیا طرح 
جامع و کاملی است؟

هر طرح و ابتکاری که منافع ملت ایران را به خوبی تامین و خطوط قرمز ما را 
رعایت کند و نتیجه آن لغو تحریم ها و بازگشت همه طرف ها به تعهداتشان باشد، 

به طور طبیعی می تواند در مرکز توجهات ما قرار بگیرد.
با توجه به اینکه بسیاری از کارشناسان و دیپلمات ها می گویند دولت بایدن 
تا نوامبر ۲۰۲۴ درصدد است تنش ها با ایران و منطقه را کنترل و حداقل افزایش 
ندهد، آیا جمهوری اسلامی ایران و دولت سیزدهم از این فرصت برای احیای دوباره 
مذاکرات رفع تحریم ها بهره خواهد برد یا به بعد از انتخابات ۲۰۲۴ آمریکا و رئیس 

جمهور جدید این کشور موکول خواهد شد؟
ما معتقد هستیم که مذاکرات به مقدار زیادی در وین ماه ها انجام و منجر به 
پیش نویسی شده است که آن پیش نویس هم هنوز نهایی نیست، اما پیش نویس 
در دسترس هست. اگر طرف های مقابل و آمریکایی ها اراده لازم را داشته باشند در 
چارچوب مذاکرات قبلی انجام شده و اولویت هایی که مد نظر ایران است، می توانیم 

یک توافق را در دسترس بدانیم.
اما در اینجا در دیدار با اندیشکده ها که دیپلمات ها و سیاستمداران سابق 
آمریکایی هم حضور داشتند به صراحت و شفافیت گفتم که رئیس جمهور ایران 
بخوبی روشن کرده که جمهوری اسلامی اهل مذاکره و دیپلماسی عزتمندانه است.
جمهوری اسلامی ایران برای رسیدن به یک توافق خوب و پایدار به تلاش های 
خودش از مسیر دیپلماسی همچنان ادامه خواهد داد، اما تاکید کردم اقدامات و 
رفتار ریاکارانه آمریکا را هرگز بر نمی تابیم و لزوما اینطور نیست که همیشه همه 
چیز بخواهد از کانال برجام عبور کند. طبعا جمهوری اسلامی ایران هم دست 
بسته نیست ضمن اینکه مسیر دیپلماسی و مذاکره را برای رسیدن به توافق دنبال 
اقدامات  این موضوع، طرف های دیگری هم دارد. رویکرد مثبت و  اما  می کند، 

سازنده طرف های دیگر هم برای رسیدن به توافق، خود یک موضوع مهم است.
در  اما  می کنیم،  دریافت  آمریکایی ها  از  مثبتی  پیام های  همواره  ما  البته 
جلساتم در نیویورک به صراحت تاکید کردم که ما بر مبنای رفتار عملی آمریکا 

قضاوت خواهیم کرد.
مایلم تاکید کنم که ابتکار سلطان عمان، در چارچوب شیوه ای برای تسریع و 
کمک به بازگشت همه طرف ها به تعهداتشان در برجام است. معنایش این نیست 

که سلطان عمان حامل یک طرح یا یک متن جدید باشد.
یکی از دیدار های مهم شما در نیویورک، دیدار با سامح شکری وزیر خارجه 
مصر بود. آیا می توانیم ظرف یکی دو هفته آینده شاهد ارتقا روابط میان تهران – 

قاهره باشیم و احیای روابط به زودی امکان پذیر است؟
درباره مناسبات تهران – قاهره ما گفتگو هایی مفید و سودمند را با جناب 
آقای سامح شکری وزیر خارجه مصر در نیویورک داشتیم. ما درخصوص همه ابعاد 
مورد علاقه مناسبات دوجانبه گفتگو کردیم. درخصوص برخی موضوعات منطقه ای 
و بین المللی تبادل نظر کردیم. جمهوری اسلامی ایران، مصر را کشور بسیار مهمی 

در جهان اسلام و در منطقه می داند.
ما معتقد هستیم که ارتقا روابط تهران – قاهره نه تنها به نفع دو کشور و دو 
ملت بلکه به نفع منطقه و جهان اسلام خواهد بود. آمادگی تهران برای ارتقا روابط 
بین دو کشور ایران و مصر را اعلام کردیم. در همین چارچوب، سخنان و ارزیابی 
مثبتی را از وزیر خارجه مصر شنیدیم. ما اتفاق نظر داریم که گام هایی را در آینده 

در این رابطه بطور مشترک اتخاذ کنیم.
آینده یعنی چه زمانی؟

یعنی هر زمان که در روز های آینده در چارچوب توافقی که در نیویورک 
کردیم، نسبت به نقشه راه چگونگی ارتقا روابط بین دو طرف، اتفاق نظر بین ما 

حاصل شود.

دستور رئیسی برای برخورد با بانک های متخلف در تسهیلات مسکن

مخبر: سپاه پاسداران، غیرممکن ها را عملیاتی کرده است

احیای ۵۴۰۰ بنگاه راکد؛ سیاست موفق دولت سیزدهم

امیرعبداللهیان: مذاکرات وین منجر به پیش نویسی شده که هنوز نهایی نیست

سیگنال جدید آمریکا به ایران
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رئیس مجلس شورای اسلامی:

نیازمند همدلی 
دولت و مجلس 
برای بررسی 
برنامه هفتم 
هستیم

تصریح  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
همدلی  نیازمند  همکاری،  بر  علاوه  کرد: 
هفتم  برنامه  بررسی  برای  مجلس  و  دولت 

هستیم. توسعه 
محمدباقر  دکتر  ملت،  خانه  گزارش  به 
دیروز  عصر  نوبت  علنی  جلسه  در  قالیباف 
اسلامی  مهرماه( مجلس شورای   ۳ )دوشنبه 
برنامه  لایحه  گزارش  کلیات  تصویب  از  پس 
نمایندگان  از  تشکر  ضمن  توسعه  هفتم 

مجلس که از صبح دیروز حدود ۲۴۰ دقیقه 
نمایندگان  و  مخالفان  موافقان،  اظهارات 
این لحظه  از  دولت را استماع کردند، گفت: 
باید علاوه بر هماهنگی بین مجلس و دولت، 
نیازمندیم  ما  و  شود  برقرار  نیز  همدلی 
در  همکاران  و  شده  نزدیک  بهم  دل ها  که 
پیشنهاداتی  تا  کنند  همکاری  نیز  صحن 
دارد،  قانونی  مغایرت  یا  و  ندارد  که ضرورت 

نشود. مطرح 

بیان  با  کشورمان  مقننه  قوه  رئیس 
اینکه دولت بودجه ۱۴۰۳ را براساس برنامه 
اولین  شد:  یادآور  می کند،  تنظیم  هفتم 
بخش بودجه ۱۴۰۳ آبان ماه به مجلس ارائه 
خواهد شد، لذا وقت دولت نیز محدود است، 
کیفیت  از  که  نیست  معنا  بدان  این  البته 
کار بزنیم، ولی از کار ها و پیشنهادات اضافه 
پرهیز کنیم و به موضوعات اصلی بپردازیم.

برای  مجلس  و  دولت  همدلی  نیازمند 

هفتم هستیم برنامه  بررسی 
کمیسیون  گفت: جلسات  قالیباف  دکتر 
-۱۱ تا ساعت  عشاء  و  مغرب  نماز  از  تلفیق 
همین  از  که  چرا  باشد  برقرار  باید  ۱۰ شب 
حقیقت  در  شدیم،  جزئیات  وارد  که  لحظه 
۱۲۱ ماده الحاقی به کمیسیون تلفیق ارجاع 
این  بررسی  امشب  همین  از  تا  است  شده 
ارجاع  نیز  موارد  بقیه  و  شود  شروع  مباحث 

شود.


